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Obecní  úřad  a  sbor   pro  občanské  záležitosti přeje všem našim občanům, kteří
v měsíci srpnu, či září, slaví třeba svá prvá či případně již několikátá a co víc, 
třeba již v desetiletích vzpomínaná a slavená výročí svého narození mnoho štěstí, 
zdraví a perfektní pohody.   

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  OBECNÍHO ÚŘADU  
 příprava zasedání zastupitelstva, příprava jednání výborů zastupitelstva –  řešení pohledávek vůči 

obci  – příprava pronájmů a prodeje obecního majetku ( nové smlouvy) – jednání se starosty a 
starostkami sousedních obcí a jednání Mikroregionu Frýdlantsko, příprava podkladů pro aktualizaci 
povodňového plánu obce, opravy majetku obce, opravy hasičské techniky, údržba zeleně, jednání 
dozorčí rady FVS,a.s. a DSO Mikroregion Frýdlantsko, přípravné práce u plánovaných projektů, 
zpracování podkladů k dotačním programům, příprava voleb do Senátu ČR a zastupitelstva obce.

AKTUÁLNĚ

V ZÁŘÍ JSOU VOLBY! BUDETE MÍT PLATNÝ DOKLAD TOTOŽNOSTI?
Ověřte si to raději už dnes! Doklady totožnosti jsou dva - občanský průkaz nebo cestovní  pas. 
Alespoň jeden z nich je třeba u voleb předložit. Musí být samozřejmě platný! Na vydání 
občanského průkazu nebo cestovního pasu je běžná lhůta 30 dní. Za rychlejší vydání dokladu (do 
pěti pracovních dnů nebo do 24 hodin v pracovní dny) je třeba si připlatit.

                                        

Letošní září se ponese ve znamení voleb.  Pro rok 2022 platí termín voleb 23. a 24. 
září. Volební místnosti se otevřou v pátek od 14 do 22 hodin a v sobotu od 8 do 14 
hodin. V posledních dvou letech byly u voleb vždy vytvořeny takové podmínky, aby se 
mohli zúčastnit i voliči s nařízenou karanténou. Letošní volby pravděpodobně nebudou 
výjimkou. 

Letos na podzim se budou tradičně po čtyřech letech konat komunální volby, tedy 
volby zástupců do menších a malých celků územní samosprávy, to znamená do 
zastupitelstev obcí, měst či městských obvodů. Poslední komunální volby se konaly v 
roce 2018 a další termín tak připadá na podzim 2022. 

Kromě zastupitelů obcí, měst a městských obvodů se bude po dvou letech volit také 
třetina senátorů. V letošních volbách se rozhodne nejen o složení, ale i o samotném 
vedení Senátu.

 

http://www.obecpertoltice.cz/
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Pravomoce a funkce senátorů
Hlavní funkcí horní komory Parlamentu České republiky je zákonodárná činnost. Senátoři 
projednávají návrhy zákonů, které prošly Poslaneckou sněmovnou. Následně je mohou schválit, 
vrátit sněmovně s pozměňovacími návrhy nebo úplně zamítnout. V případě pozměňovacích návrhů 
je Poslanecká sněmovna musí přijmout většinou hlasů přítomných poslanců, pokud poslanci chtějí 
přehlasovat Senát, musí o tom rozhodnout hlasy většiny všech poslanců, shodnout se tedy musí 
nejméně 101 poslanců.
To ovšem neplatí v případě ústavních a volebních zákonů, kdy je zapotřebí výslovný souhlas 
senátorů. Senát disponuje zákonodárnou iniciativou, může tedy předkládat Poslanecké sněmovně 
vlastní návrhy zákonů. 

Další důležitou pravomocí Senátu je schvalování členů Ústavního soudu, jež navrhuje a následně 
jmenuje prezident. Nemůže tak ovšem učinit bez souhlasu Senátu. Předseda Senátu 
vyhlašuje prezidentské volby a významnou roli hraje horní komora i v případě rozpuštění 
Poslanecké sněmovny. Ve věcech, které nesnesou odkladu, může přijímat zákonná opatření 
navržená vládou. Tato opatření musejí být následně přijata na první schůzi nově ustavené 
Poslanecké sněmovny, v opačném případě přestávají platit.

Senátoři jsou v České republice voleni na šest let, a to dvoukolovým většinovým systémem s 
jednomandátovými obvody. To znamená, že z každého obvodu musí vzejít jeden vítěz. Pokud žádný
z kandidátů v prvním kole nezíská nadpoloviční většinu, koná se v daném obvodu po týdnu druhé 
kolo voleb. Do něj postupují dva kandidáti s nejvyšším počtem hlasů z prvního kola. 

Jak správně volit?
První kolo senátních voleb se v roce 2022 uskuteční spolu s komunálními volbami, v nichž se volí 
zastupitelé obcí, měst a městských obvodů. Volba senátora se letos týká i našeho volebního obvodu,
tedy dostanete hned dvoje volební lístky. Dorazit by měly na adresu trvalého bydliště nejpozději tři 
dny před termínem prvního kola voleb. V případě potřeby je možné o hlasovací lístky požádat 
přímo ve volební místnosti. 
A jak správně volit? V senátních volbách má každý z kandidátů vlastní hlasovací lístek. Proto se 
nevyužívá žádné kroužkování ani křížkování kandidátů. Jednoduše stačí vložit do obálky hlasovací 
lístek jednoho vybraného kandidáta..

Volební místnost je již tradičně v budově obecního úřadu, č.p.59, Dolní Pertoltice. V 
obci je vytvořen jeden volební okrsek, pro celé území obce. V obci Pertoltice 
kandiduje do zastupitelstva obce 9 členné sdružení nezávislých kandidátů a jeden 
samostatně kandidující kandidát. 

 HASIČI RADÍ OBČANŮM

Varování obyvatelstva

Slyšíte občas zvuk sirény a nevíte, co to znamená nebo co byste měli dělat? Máte pocit,
že Vás „houkání“ obtěžuje a že je k ničemu? Pojďme si společně osvětlit význam varování
obyvatelstva.

Varování  obyvatelstva  je  prvořadým  opatřením  ochrany  obyvatelstva.  Jeho  účelem  je
informování o hrozícím nebezpečí a předání informací o neodkladných opatřeních k
zajištění Vašich životů a zdraví. 



K varování  se  využívají  rotační  a elektronické „mluvící“  sirény,  místní  rozhlasy,  mobilní
vyhlašovací prostředky (např. mobilní sirény, výstražná rozhlasová zařízení na vozidlech
zasahujících složek). 
Dále  může být  varování  provedeno přímo,  varováním občanů příslušníky zasahujících
složek a prostřednictvím rozhlasového a televizního vysílání.
K varování obyvatelstva slouží jeden varovný signál,  a to „Všeobecná výstraha“.
Vyhlašuje se kolísavým tónem sirény po dobu 140 s. Kolísavý tón může zaznít 3x po sobě
v tříminutových intervalech. U elektronických sirén, místních rozhlasů a mobilních sirén po
zaznění všeobecné výstrahy následuje tísňová informace o charakteru ohrožení (např.
„Nebezpečí zátopové vlny“, „Chemická havárie“ „Radiační havárie“…). 

Všeobecná  výstraha  je  vždy  pokynem  pro  ukrytí  v budovách  a  pro  získání  dalších
informací o příčině vyhlášení tohoto varovného signálu.
Další signály, které můžete slyšet, nejsou varovnými signály! Signál „Zkouška sirén“
slouží k ověřování provozuschopnosti  varovného systému. Provádí se zpravidla každou
první středu v měsíci ve 12.00 hodin a je vyhlašována nepřerušovaným tónem sirény po
dobu  140  sekund.  U  elektronických  sirén  po  provedení  signálu  následuje  informace:
„Zkouška sirén“. Často pak můžete slyšet signál „Požární poplach“. Ten slouží ke svolání
jednotek požární ochrany k výjezdu na zásah. Je vyhlašován přerušovaným tónem sirény
po dobu 60 sekund. U elektronické sirény napodobuje zvuk trubky: „HÓ-ŘÍ, HÓ-ŘÍ“.

A teď už jen pár rad, jak se chovat po zaznění varovného signálu Všeobecná výstraha:
 Co nejrychleji se ukryjte v budově (i tehdy, když jedete autem, zastavte a vyhledejte

úkryt).
 Dejte přednost místnostem ve vyšších patrech, nezdržujte se ve sklepních prosto-

rech.
 Uzavřete dveře a okna, vypněte větrání či klimatizaci, utěsněte ventilační otvory a

prostory pod okny a dveřmi, např. použitím izolační pásky nebo deky.
 Nezdržujte se v blízkosti oken.
 Nezatěžujte zbytečně telefonní linky
 Poskytněte vlastní úkryt všem, kteří jej potřebují.
 Zapněte si rádio nebo televizi a sledujte další informace.
 Dbejte pokynů příslušníků zasahujících složek.
 Bez pokynu neopouštějte úkryt.

autor: kpt. Mgr. Michaela Stará  HZS Libereckého kraje



Vážené občanky a občané Pertoltic, 

přišel  čas skládání účtů a já jsem velmi rád,  že
k Vám mohu takto promluvit. 

Vím,  že  mnozí  pochybují  nad  smysluplností
Senátu,  ale  v právě  uplynulém  období  Senát
dokázal  uchránit  velmi  významné  peníze  pro
obce. Kdyby se tak nestalo, neměly by dnes obce
(a především ty malé) doslova na nic. A já jsem
rád,  že  se  mohu  pochlubit,  že  jsem stál  v čele
senátorů, kteří se o to zasloužili. 

Stalo se tak během koronavirové krize, když stát vyhlásil opakovaně kompenzaci pro podnikatele.
Nikdo, ani vláda, ale ani Poslanecká sněmovna ovšem nezaregistrovaly, že tato pomoc ale sestává
z 26 % z daňových příjmů obcí a ty by tak o ně bez náhrady přišly. Podařilo se mě tuto věc zachytit,
získat  pro  nápravu  kolegy  a  především  nakonec  paní  ministryni  a  obce  nakonec  získaly
kompenzační bonus 1 250 Kč na obyvatele, což pro Pertoltice s 297 obyvateli znamenalo 371 tisíc
korun.  A navíc  se  podařilo  do  zákona  zabudovat  mechanismus  automatické  kompenzace  při
opakování podobných situací v budoucnu. 

A druhý, ještě důležitější případ, souvisel se zrušením superhrubé mzdy. I tento případ by znamenal
automatické snížení příjmů pro obce. Podle tzv. RUD byl podíl obcí na výběru daní na začátku
mého senátního období 21,40 %. Na návrh Libereckého kraje, který jsem v Senátu měl za úkol
prosadit,  došlo již v roce 2017 k navýšení na 23,58 %. Zrušení superhrubé mzdy by však tento
úspěch anulovalo. Nám se však v Senátu podařilo po opravdu velkých argumentačních soubojích
navýšit podíl obcí na 25,84 %, takže v součtu  s prvním navýšením o pětinu daňových příjmů. Aby
však nedošlo k omylu. Současné příjmy obcí včetně Pertoltic neznamenají, že se topí v penězích,
ale jen to, že mohou efektivně fungovat. 

V Senátu  proběhlo  více  docela  zajímavých  soubojů  o  podobu  zákonů.  Já  se  například  velmi
angažoval v boji za myslivce. Hnutí Duha se podařilo vylobovat v Poslanecké sněmovně přílepek
do  lesnického  zákona,  který  se  ovšem  týkal  mysliveckého  zákona,  a  který  by  pro  myslivce
znamenal  totální  podřízenost  úřednictvu  a  myslím  si,  že  proto  by  znamenal  i  zánik  mnoha
mysliveckých sdružení.  Myslivecká  sdružení  se  také  proti  tomu velmi  bouřila.  V Senátu  nastal
urputný  boj  o  zrušení  tohoto  přílepku.  Poprvé  jsem  byl  dokonce  v tomto  boji  neúspěšný,  ale
napodruhé se to již podařilo a z myslivců byla tato klatba doslova za minutu 12 sňata.  

Podařily se i jiné záležitosti, například z iniciativy Senátu zavést zákon 3 x a dost (opakovaným
neplatičům pokut z přestupků se strhnou z dávek) nebo např. povýšit právo na zbraň na ústavní
úroveň  či  umožnit  odstraňování  autovraků.  Vše  lze  nalézt  na  mých  webových  stránkách
https://michaelcanov.cz/.

Ohledně situace,  která  obyvatele  Frýdlantska enormně zajímá,  a  sice spojení  na Liberec,  mohu
podat zprávu, že se v současné době projednává dokumentace územního plánu a do konce letošního
roku je předpoklad podání žádosti o územní rozhodnutí. Celé zpoždění spočívá v protestech jedné
zasažené obce. Já jsem se dokonce pokoušel nalézt řešení, které by tento (z hlediska zasažené obce
pochopitelný)  odpor vyřešilo  a  osobně jsem předložil  tehdejšímu premiéru  možné řešení,  tunel
(včetně  nákresů  situace  atd.).  Bohužel  finanční  náročnost  (pro  stát  ovšem  ne  nepřekonatelná)
rozhodla v neprospěch takovéhoto řešení.  

https://michaelcanov.cz/


 

Vážení  občané  Dolních  Pertoltic,  vážení  občané  Horních  Pertoltic,  rád  Vaši  obec  navštěvuji  a
především  v centru  kulturního  dění  u  fotbalového  hřiště  se  vždy  dozvím  co  je  nového
(mimochodem promítat zde letní kino, skvělý nápad). Jeden dluh u vás však mám. Již dávno jsme
se s vaším panem starostou Viktorem Podmanickým domluvili, že občané Pertoltic navštíví Senát.
Bohužel nám do toho covid (a s tím spojená omezení v Senátu) tak říkajíc hodil vidle a tak jsme se
již domluvili na nápravě v budoucnu. Ta náprava však pochopitelně bude možná pouze v případě,
že já osobně svůj mandát na letošního konci září obhájím. Pokud mě Vy (oslovuji každého z Vás
jednotlivě) dáte šanci, voleb do Senátu se zúčastníte a dáte mě v nich svůj hlas, bude to pro mě
pochopitelně velká pocta a já za všechny takto získané hlasy předem velmi děkuji. V Liberci dne 7.
srpna 2022   
Ing. Michael Canov – senátor volebního obvodu č. 34 Liberecko 



Fotbalový den v Pertolticích.

U nás v Pertolticích se mistrovský, nebo spíše soutěžní, fotbal nehraje již 6 let.  Od pozastavení 
činnosti TJ Sokol Pertoltice. Během těchto let se fotbal z obce nevytratil. Ano, na místním hřišti si 
děti o prázdninách hrají, hasiči trénují, někteří tu bohužel občas vyvenčí i své čtyřnohé miláčky, 
proběhne letní kino, akce Rozloučení s prázdninami. Přilehlá pergola poskytuje zázemí pro místní 
veselí. Jednou za rok naše fotbalové hřiště splní tu hlavní úlohu, a to k čemu bylo vybudované – k 
fotbalu a k potěšení všech jeho fanouškům. Také tohoto roku 2022 dne 6. srpna se odehrálo již 
tradiční fotbalové utkání mezi místními Veterány z Pertoltic a Juniory z Pertoltic. Tento zápas je 
hlavně pojat jako společné setkání místních obyvatel a fotbalové výkony jsou spíše v pozadí. Taky 
sehnat a domluvit 30 místních nadšenců je skoro věc nemožná…., ale v Pertolticích se opět 
podařila. Při psaní tohoto článku si nesmírně vážím všech, kteří přes různé překážky dorazili a 
odehráli zápas. Rozdělení Juniorů a Veteránů je samozřejmě věkové, kdy do 40 let ještě 
reprezentujete Juniory a nad 40 let se již dostáváte do sestavy Veteránů. Letos už s malým 
předstihem veterány posílil Josef Šíma ml. a nechyběl ani náš nejstarší 73 letý nestor Josef 
Romanec. 
Samotné rozcvičení a rozehrávání před úvodním hvizdem jasně vyvrací moje slova, že „  fotbalové 
výkony jsou spíše v pozadí“. Někteří z týmu veteránů se nám zranili už při rozcvičení, ale zároveň 
je to neodradilo a k utkání stejně nastoupili. Ano vím, že jsi pak (L. E.) trpěl a rameno bolelo, ale ty 
jsi na zranění z předchozích let již zvyklý. Jako hlavní rozhodčí nám byl delegován pan Vladimír 
Závůrka, který se nedopustil sebemenší chybičky a zápas i díky němu byl držen v kolejích 
spravedlnosti a fair play. Samotný slavnostní výkop nám provedl pan senátor Ing. Michael Canov 
spolu s naším nejstarším hráčem Josefem Romancem. Zde musím jenom poznamenat, že Josef 
Romanec musí být vzorem snad pro nás všechny, neboť i v jeho věku ohromoval skvělou fyzickou 
kondicí a prací s míčem. V brance veteránů se představil Karel Čepelík a to je další ze srdcařů, 
který by pro gólmanský zákrok vypustil duši. Zápas skončil výhrou Juniorů 5:2, ale v pozápasových
rozhovorech a při rozboru utkání s našimi fotbalovými experty, prý výsledek neodpovídal výkonu 
Veteránů a všichni se klonili ke spravedlivé remíze. Večerní program nám završilo letní kino s 
fotbalovou tématikou,  filmem Vyšehrad: Fylm. 



Po celou dobu obou akcí zajišťovali naši hasiči občerstvení, za to jim také velké dík. Ale večer byla 
kurňa zima, což byla jediná vada na krásném sobotním dni u nás v Pertolticích.

Místostarosta obce Pertoltice
Bc. Vladimír Hovad



Z deníčku vépépáka  Opět něco malinko z mojí práce. Bohužel dlažba u pergoly se strašně 
zpomalila. Nejprve se porouchala míchačka. Díky Bohu za šikovné ručičky pana Pajkrta a pana 
Čepelíka, kteří ji opravili. Druhý a větší problém byla dlažba. Vše dobře dopadlo a část, která měla 
být hotová je dokončena. Nyní se dělá v pergole osvětlení a elektřina. Kolegové také pracují na 
výdejním okénku (Pokud chcete vidět více fotek z akce dlažba pergola budou k vidění na hřišti 6. 8.
2022)
Naší prací je udržovat důležité plochy čisté (vypleté ,  zametené a posekané). Pracemi na dlažbě se 
nám to trošičku zkomplikovalo, ale ne nějak moc.
Při sekání hřbitova jsem narazila na stejný problém jako v sousedních Habarticích. Odložené vázy, 
vypálené svíčky a odkvetlé květiny. K tomu ještě tolik. Pokud sekáme  křoviňáky se vždy těmto 
věcem vyhnout a nás létající střepy či plasty ohrožují naše zdraví.
Další problém, který mi hrozně vadí  jsou nedopalky od cigaret před hasičskou zbrojnicí. Jeden den 
jsem je zametla a druhý den tam byly opět. Je to problém je házet do kontejneru, který stojí o dva 
metry vedle? Uvědomte si, že se zde pohybují děti.
Páček schledáček zase příště.
                                                                        Vépepačka  Dáša

Po roce od objednání dodání, 
dorazil konečně požární přívěs za nový DA. Tím byl doplněn vozový park naší hasičské jednotky o 
další součást. Snad bude dobře a dlouho sloužit.



Dne 3.9.2022 jsme se všichni sešli opět ke společnému ukončení léta a školních prázdnin. Pro 
návštěvníky byl připraven tradiční program a občerstvení. V letošním roce podávané prvně z 
nově vybudovaných prostor v bývalých kabinách. Pro dětské účastníky byly k dispozici tři 
nafukovací atrakce. Program začínal tradičními soutěžemi pro děti. Po jejich absolvování byly 
děti obdarovány dárkovým balíčkem se sladkostmi. Po skončení soutěží následovala ukázka 
práce Celní správy ČR, kdy psovodi
předvedli část jejich každodenní pracovní
náplně. Pes hledající drogy a jiné podobné
látky byl opět neomylný.  Našel všechny
nastražené návnady. 
A to jak v zavazadlech, tak i poté u
figuranta, který byl vybrán z řad
účastníků.  
Dále byla na programu ukázka požárního
útoku členů našeho hasičského sboru.
Výzvu poté přijala část osazenstva.  Byl
narychlo vytvořen tým nadšenců, který
bez předchozích tréninků a zkušeností,
nastoupil na startovní čáru. Nu výkon
tohoto družstva respektoval skutečnost, že se jednalo o nadšence bez velkých zkušeností. 
Malé technické nedostatky, které se objevily, byly nakonec po chvilce servisních mechaniků 
překonány a požární útok byl nakonec ukončen tak, jak má být. Účastníci měli možnost 
zastřílet si ze vzduchové zbraně na improvizované střelnici. I letos byla možnost povozit se na
koni, což bylo hojně využito. Po odpoledním programu se večer nachýlil a dostala prostor 
zábava pro dospělé. Tradiční ,,drncovačka,, plná různých tanečních výkonů a kreací. Setkání 
končilo kolem půlnoci, kdy znavení účastníci odebrali k domovům.
Děkujeme moc všem, kteří se podíleli na přípravě i vlastním průběhu celé sobotní události.

Těšíme se na další společenskou akci. Na vaši hojnou účast.




